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Zápis 
z Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeže,  

která se konala dne 14. března 2015 v Praze 

 
Účastníci jednání: 

OO ČSCH Benešov (Josef Šach), Beroun (Jaroslav Peták), Blansko (Mgr. Marcela Nečasová), Brno 

(Rostislav Valeš), České Budějovice (Marta Eliášová), Domažlice (Josef Buršík), Frýdek-Místek (Jiří Plát), 

Havlíčkův Brod (Ing. Jan Bouma, CSc.), Hodonín (Tomáš Horinka), Hradec Králové (Jaroslav Kalaš), 

Chrudim (Jiří Zeman), Jihlava (Josef Vaněk), Jindřichův Hradec (Vladimír Kopřiva), Karviná (Tadeáš 

Jokiel), Kladno (Ing. Jaroslav Boukal), Kolín (Pavel Hrubeš), Kroměříž (Lukáš Janečka), Kutná Hora (Vlasta 

Novák), Liberec (František Strnad), Litoměřice (Ladislav Holec), Louny (Václav Stehlík), Mělník (Josef 

Škoda), Mladá Boleslav (Milan Hradec ml.), Náchod (Josef Beran), Nymburk (Miloslav Kubát), Opava 

(David Lampart), Ostrava (Josef Linet), Pardubice (Jiří Mach), Pelhřimov (Marie Špátová), Písek (František 

Štochl), Plzeň obl. (Martin Loukota), Praha - měst.org. (Miloslav Klimek), Praha - východ (Zbyněk Nenutil), 

Praha - západ (Ing. Petr Hlubuček), Prostějov (Milan Kotyza), Přerov (Miroslav Macíček), Příbram (Ján 

Beňo), Rokycany (Lubomír Kesner), Rychnov nad Kněžnou (Václav Hromek), Sokolov (Antonín Drbal), 

Svitavy (Richard Kořízek), Tábor (Štefan Kočica), Tachov (Jakub Šedivý), Trutnov (Václav Brdička), 

Uherské Hradiště (Ing. Martin Zábrana), Vsetín (Lukáš Lujka), Vyškov (Jiří Soukup), Znojmo (Alena 

Polášková), Žďár nad Sázavou (Jiří Štourač). 

Klub chovatelů araukan (Marek Vajda), barneveldek (Petr Tržil), bojových plemen (Kristýna Kabátová), 

českých hus (Ivan Pavel), českých slepic (Emanuel Matějka), hamburčanek (Václav Hromek), hempšírek 

(Jiří Zemek), krůt a perliček (Jaroslav Kalaš), maransek (Ing. František Šonka), plymutek (Jaroslav Balcar), 

rousných zakrslých slepic (Pavel Wieder), sasexek (Pavel Dvořák ml.), sebritek (Ivan Zábrana), šumavanek 

(Jaroslav Kalaš), velsumek (Ing. František Šonka), vlašek (Vojtěch Kleisner), vodní drůbeže (Josef Škoda), 

vyandotek (Pavel Hrubeš). 

ÚOK CHD, KK, předseda Sboru posuzovatelů drůbeže, tajemnice ÚOK CHD: Jaroslav Bayer, Pavel 

Hrubeš, Tadeáš Jokiel, Josef Škoda, Josef Vilhelm, Peter Žuffa, Václav Brdička, Miloslav Hertl, Ivan Pavel, 

Eliška Stejskalová. 

Hosté: Milan Kotyza, předseda ÚV ČSCH, Milan Kudr, člen ÚV ČSCH, Pavel Wieder, předseda ÚOK 

CHOH, Ing. František Šonka, čestný předseda ÚOK CHD.  

 

 

PROGRAM:    

1. Zahájení, schválení programu, volba pracovních komisí 

2. Kontrola usnesení z minulé konference 

3. Zpráva o činnosti ÚOK CHD za uplynulé období, informace o kontrolovaných 

chovech a klubech chovatelů drůbeže                                   

4. Zpráva o činnosti Sboru posuzovatelů drůbeže 

5. Informace delegáta ČSCH v sekci drůbeže EE 

6. Zpráva kontrolní komise odbornosti za uplynulé období  

7. Aktualizace Směrnice pro kontrolované chovy  

8. Projednání návrhu rozpočtu na rok 2016 a projednání výsledků hospodaření za 

rok 2014 a přijatá opatření 

9. Diskuse  

10. Různé  

11. Volba delegáta na mimořádnou Valnou hromadu ČSCH a řádnou Valnou 

hromadu ČSCH pro rok 2015 

12. Usnesení 

13. Závěr  

Tento program byl přijat po schválení navržených připomínek.  



  

 
 

 

Ad 1)  Zahájení, schválení programu, volba pracovních komisí 

     Jednání svolala ÚOK CHD (dále jen ÚOK). Ústřední konferenci delegátů odbornosti 

chovatelů drůbeže (dále jen konference) zahájil Jaroslav Bayer, předseda ÚOK. Jednání 

dále vedl Josef Vilhelm, člen ÚOK. Přivítal hosty a přítomné delegáty. Pavel Hrubeš, člen 

ÚOK, podal informaci o delegátech: přítomno je  49 delegátů OO ČSCH (dále jen OO) 

s hlasem rozhodujícím (z celkem 75), konference je usnášeníschopná, nadpoloviční většina 

hlasů je 25. Dále je přítomno 18 delegátů klubů (z celkem dvaceti) s hlasem poradním. 

Vznesl dotaz, jestli může hlasovat druhý delegát Obl. org. ČSCH Plzeň – tato organizace 

má více jak 350 členů a na Valné hromadě ČSCH (dále jen VH) je zastupována dvěma 

delegáty. Názor delegátů – klíč na konferenci je jiný než na VH. Kdo souhlasí s tím, aby se 

za Obl. org. ČSCH Plzeň účastnili konference dva delegáti – hlasování: PROTI 37 

delegátů.     

     Vladimír Kopřiva – konstatoval, že v programu chybí schválení rozpočtu na rok 2016 a 

seznámení s výsledky hospodaření roku 2014, navrhl rozšíření programu. Josef Vilhelm – 

vysvětlil, že hospodaření za minulý rok není dosud uzavřeno, plán na rok 2016 se bude 

odvíjet od průběhu roku 2015. Miloslav Hertl – navrhl rozšířit program o samostatný bod – 

volba delegáta na VH a mimořádnou VH. Program byl na základě připomínek doplněn. 

Kdo souhlasí s navrženým programem jednání – hlasování: PRO 49 delegátů. 

      Následovala volba pracovních komisí, zapisovatele a ověřovatelů. Kdo souhlasí, aby 

mandátová komise pracovala ve složení: Pavel Hrubeš (za ÚOK), Lukáš Janečka a Josef 

Beran - hlasování: PRO 48 delegátů. Kdo souhlasí, aby návrhová komise pracovala ve 

složení: Tadeáš Jokiel (za ÚOK), Ivan Zábrana a Miloslav Klimek – hlasování: PRO 49 

delegátů. Kdo souhlasí, aby zapisovatelkou byla Eliška Stejskalová – hlasování: PRO 49 

delegátů. Kdo souhlasí s tím, aby ověřovateli zápisu byli: Jaroslav Kalaš, Ing. Jan Bouma, 

CSc. a Lubomír Kesner – hlasování: PRO 48 delegátů. 

 

Ad 2)  Kontrola usnesení z minulého jednání 

     Kontrola ukládací části usnesení z minulé konference, konané 14. března 2014 v Praze, 

přednesl Josef Vilhelm.   

1. ÚOK CHD zpracovat návrh požadavku příjmové a výdajové části rozpočtu 

nutnou pro činnost odborností chovatelů drůbeže a tento rozpočet prosadit při 

sestavování rozpočtu ČSCH na rok 2015 – splněno.  

2. Spolupracovat s chovatelskými svazy z Rumunska, Polska a Slovenska – 

průběžně probíhá.  

3. Dořešit spolupráci při testování drůbeže ve Střední zemědělské škole v Čáslavi – 

stále v řešení.  

4. ÚOK CHD a výboru Sboru posuzovatelů drůbeže vyřešit  kompletní vyplňování 

oceňovacích lístků – stále v řešení. 

5. ÚOK CHD zamezit přetěžování posuzovatelů drůbeže na jednotlivých 

výstavách (dodržovat normu) – stále v řešení. 

6. ÚOK CHD působit na organizátory výstav ohledně zabezpečení zvážení drůbeže 

– nevyřešeno. 

7. ÚOK CHD svolat  jednání ÚOK CHD s předsedy klubů  k vymezení metodické 

práce – splněno. 

8. ÚOK CHD projednat s generálním sekretářem ČSCH výši ceny za doobjednané 

kroužky na drůbež na rok 2015 – splněno. 

9. ÚOK CHD řešit dotaci na nové genetické zdroje plemen šumavanka a česká 

krůta – probíhá sběr dat, Klub chovatelů šumavanek část dat odevzdal, Klub 

chovatelů krůt podklady shromažďuje. Podchycení populace je podmínkou 

zahájení jednání o dotacích. O tomto bylo jednáno na Ministerstvu zemědělství 

ČR a ve Výzkumném ústavu živočišné výroby v Praze-Uhříněvsi.  

10. ÚOK CHD stanovit vhodnější termín konání příští Ústřední konference delegátů 

odbornosti chovatelů drůbeže – nesplněno. 



V diskusi k poslednímu bodu usnesení byl navržen termín svolání příští konference, až 

budou známy výsledky hospodaření předešlého roku, svolat konferenci měsíc před jejím 

konáním.  

 

Ad 3) Zpráva o činnosti ÚOK CHD za uplynulé období, informace o kontrolovaných  

            chovech a klubech chovatelů drůbeže 

     Zprávu přednesl Jaroslav Bayer. Uvedl, OO a kluby mohou již druhým rokem 

objednávat nánožní kroužky pro drůbež od německé firmy Stengel. Pohovořil o spolupráci 

se ZOO PARKEM Vyškov, který je zaměřený na domestikovaná zvířata, a Rádiem 

Dechovka, jež v jednom ze svých pořadů popularizuje chovatelství. Zrekapituloval, kolik 

finančních prostředků bylo poskytnuto chovatelům. ÚOK v roce 2014 schválila příspěvek 

klubům, jejichž členové vystavili drůbež na výstavě Chovatel 2014. Celkem bylo 

vyplaceno přes 18.165,- Kč, příspěvek činil 35,- Kč za vystavené zvíře. Pro tři nejlepší 

OO, které uspěly v kategorii Drůbež v Mistrovství České republiky v chovu drobných 

zvířat, ÚOK vyplatila částku celkem 6.000,- Kč. Z dalších finančních podpor byly 

vyplaceny majitelům šlechtitelských a plemenných chovů příspěvky v celkové výši 

78.700,- Kč. Dále byly vyplaceny státní dotace majitelům genetických zdrojů českých hus 

a českých slepic v celkové výši 159.800,- Kč. Ve spolupráci s Radou Plemenné knihy 

drůbeže se zahájil revitalizační projekt v populaci českých slepic. Na tomto projektu dále 

spolupracujeme s Ministerstvem zemědělství České republiky, Výzkumným ústavem 

živočišné výroby v Praze-Uhříněvsi, Českou zemědělskou univerzitou v Praze, Jihočeskou 

zemědělskou univerzitou v Českých Budějovicích a Klubem chovatelů českých slepic. 

ÚOK stále hledá instituci, s níž by mohla spolupracovat na testování drůbeže. V jednání o 

tomto je Střední zemědělská škola v Čáslavi a nově Česká zemědělská univerzita v Praze. 

ÚOK se věnovala úpravě návrhu Směrnice pro kontrolované chovy. Tato směrnice byla 

předložena ke schválení loňské konferenci. Zde došlo k rozhodnutí financovat celé 

uznávací řízení nových i stávajících chovů z rozpočtu ÚOK, což neodpovídá možnostem 

komise, takže tato směrnice jde letos znovu na jednání konference. Konstatoval, že během 

posledních roků se ukázalo, že v této otázce budeme nuceni dělat kompromisy. Ideální 

situace by byla taková, kdyby na systém líhní navazovaly rozmnožovací, plemenné a 

šlechtitelské chovy. Vzhledem k počtu chovů, neustálému dovozu nových plemen a 

barevných rázů je však situace zásadně odlišná. V potaz se musí brát i finanční možnosti 

chovatelů při uznávacím řízení. Dále byla zpracována Směrnice pro registraci a uznávání 

nových plemen a barevných rázů. Nově registrovaná a uznávaná plemena budou 

každoročně vystavována na zářijové výstavě v Třebechovicích pod Orebem. ÚOK 

iniciovala dotisk Vzorníku plemen drůbeže – brzy bude k dispozici v Distribučním 

středisku ČSCH. Uvedl, že v červenci minulého roku svolala ÚOK setkání s kluby. 

Podobné jednání ÚOK připravuje i na letošní rok a považuje toto za velmi důležité, 

protože kluby jsou zásadním chovatelským článkem. Seznámil přítomné s výsledky 

jednání ÚOK, na němž probíhalo mimo jiné připomínkování návrhu nových Stanov 

ČSCH. ÚOK je toho názoru, že tento zásadní svazový dokument je nezbytné připravit v 

podstatně stručnější verzi a doplnit ho prováděcími předpisy. 

     Na jeho vystoupení navázal s informací Pavel Hrubeš. Přiblížil program revitalizace 

plemene česká slepice, jehož smyslem je podchycení dosud neevidovaných chovů 

k zjištění jejich příbuznosti a jejich možnému využití v programu revitalizace tohoto 

plemene.  

 

Ad 4) Zpráva o činnosti Sboru posuzovatelů drůbeže 

     Zprávu přednesl Ivan Pavel, předseda výboru Sboru posuzovatelů drůbeže. Informoval, 

že v současnosti evidujeme 65 posuzovatelů, v první kategorii jich je 9, ve druhé 11 a ve 

třetí kategorii 45. Nejvytíženější posuzovatelé ročně absolvují cca třicet výstav. Členy 

výboru Sboru posuzovatelů jsou: Ivan Pavel, Pavel Hrubeš, Jiří Král, Alois Sedlák, 

Ladislav Štolba a spolupracovníci Jaroslav Kalaš a Peter Žuffa. Byla jmenována nová 

Komise pro přípravu adeptů, předsedou je Václav Nedělka ml. Informoval o tom, že 

zkoušky adeptů na posuzovatele drůbeže se konaly vloni na výstavě v Nedělišti. 

V letošním roce se uskuteční v měsíci říjnu na výstavě v Hodoníně. Uvedl, že často jsou 

řešeny reklamace na odlišné posouzení stejných zvířat různými posuzovateli. Reklamace 



byly využity i jako podnět na letošním školení posuzovatelů v Pardubicích. Tématem bylo 

sjednocení posuzování a proškolení plemen, u nichž dochází nejčastěji k rozdílům 

v posouzení. Zdůraznil, že na různé posouzení má vliv osvětlení, zda je zvíře vystaveno 

v kleci či voliéře, venku nebo v hale. U drůbeže je rozhodující typ, ten se u drůbeže (na 

rozdíl o králíka vyndaného na stůl) určuje v kleci, zvíře musí být zklidněné. Připomenul, že 

vždy se bude jednat o subjektivní hodnocení v podmínkách dané výstavy a v čase. 

Konstatoval, že kritika je často směřována na posuzovatele, ale pořadatelé si přitom neplní 

svoje povinnosti – drůbež se neváží, nejsou k dispozici zapisovatelé atd. Dále poreferoval 

o změnách v posuzování – některé nabyly platnost hned po letošním školení, jiné budou 

platit od 1. července 2015. Upozornil, že zvířata budou posouzena v souladu s tím, jaké 

pohlaví zvířete chovatel uvede do přihlášky. Chovatelé budou o všech změnách 

informováni článkem v Chovateli. Dále zrekapituloval, že v současnosti evidujeme 25 

adeptů. Pohovořil o tom, že kromě dotisku vzorníku bude vydán ucelený balíček doplňků 

ke  vzorníku – 20 plemen a stejný počet barevných rázů. Vyzdvihl konání aktivu s kluby – 

výbor Sboru posuzovatelů drůbeže doporučuje zahrnout do proškolování i širší veřejnost. 

Zrekapituloval připomínky ke smlouvě s pořadatelem CVMD.  

 

Ad 5) Informace delegáta ČSCH v sekci drůbeže EE 

     Zprávu přednesl a obrazově prezentoval Peter Žuffa. Informoval o činnosti Evropského 

chovatelského svazu (EE), pohovořil o evropské standartové komisi (uznává nová 

plemena, upřesňuje standardy, zařazuje nová plemena do evropského vzorníku atd.). 

Referoval o generálním zasedání EE a mezinárodním školení posuzovatelů. Za ČSCH jezdí 

na toto školení více posuzovatelů – vloni se školení v Itálii zúčastnili tito posuzovatelé: 

Jaroslav Bayer, Tadeáš Jokiel, Jaroslav Kalaš, Václav Nedělka ml. a Peter Žuffa. 

Informoval přítomné o výstavách v zahraničí, kam jezdí naši posuzovatelé hodnotit (jedná 

se o Polsko, Rumunsko, Bosnu a Hercegovinu, Slovensko). Informoval  o letošní Evropské 

výstavě drobného zvířectva a vyzval chovatele k účasti na této vrcholné akci.  

 

Ad 6) Zpráva kontrolní komise odbornosti za uplynulé období 

     Zprávu přednesl Miloslav Hertl, předseda kontrolní komise odbornosti. Informoval o 

revizi konané v průběhu dvou dnů, uvedl následující: 

- Kontrolováno bylo poskytování příspěvku pro kluby – vystavená zvířata na CV 

Chovatel 2014. Na každé vystavené klubové zvíře byla poskytnuta částka 35 Kč, 

celková suma činila 18.165,- Kč.  

- Na Mistrovství v chovu drobného zvířectva, v níž soutěží OO, byla vyplacena 

celková částka 6.000,- Kč.  

- Byl zkontrolován podíl z prodeje kroužků v základní objednávce a 

v doobjednávkách zaúčtovaných na odbornost – při kontrole nebyly nalezeny 

nesrovnalosti.  

- Prověřeny byly cestovní náklady v roce 2014 – dle kopií dokladů předávaných 

tajemnicí odbornosti do účtárny Sekretariátu ÚV ČSCH. Bez připomínek.  

- Prověřena byla poměrně vysoká částka 23.984,01 Kč za občerstvení. V této položce 

je započítán jednak podíl nákladů na školení posuzovatelů (oproti tomu stojí příjmy 

ve vzdělávacím fondu). Funkcionáři odbornosti nepobírají během roku žádné 

finanční odměny, je proto v pořádku, že na jednáních jim je hrazeno občerstvení 

(nevyplácejí se diety k cestovnému). 

- Při kontrole dokladů týkajících se vyplácení dotací či poskytování služeb 

s dotacemi spojených kontrolní komise neshledala žádné nesrovnalosti. 

- Prověřeny byly smlouvy s Ministerstvem zemědělství ČR a Výzkumným ústavem 

živočišné výroby v Praze-Uhříněvsi uzavřených dle vyhlášených zásad. Finanční 

prostředky byly čerpány v souladu s podmínkami. 

- Uznávací řízení bylo na náklady komise provedeno pouze ve zcela nových 

chovech, a to z důvodu, že na uznávací řízení všech stávajících chovů nebyly 

v rozpočtu komise finanční prostředky.  

- Příspěvky na kontrolované chovy drůbeže byly vyplaceny dle předem stanoveného 

klíče. 



- Byly prověřeny náklady na zahraniční cesty a zastupování ČSCH v EE Peterem 

Žuffou. Náklady na zahraniční cesty a poplatky byly navýšeny v důsledku vyššího 

počtu posuzovatelů, kteří se zúčastnili zahraničního školení.  

- K uzavření hospodaření střediska 310 – Drůbež chybí ještě převést podíly nákladů 

ze Sekretariátu ÚV ČSCH, čili hospodaření ve dnech kontroly nebylo ještě 

uzavřeno. 

- Celkově lze konstatovat, že se svěřenými prostředky bylo nakládáno hospodárně.  

- Kontrolní komise doporučila odsouhlasit příspěvek pro klubová zvířata vystavená 

také na Celostátní výstavě mladé drůbeže v doporučené výši 20 Kč na zvíře. Dále 

upozornila, že drůbež nabízenou líhněmi v inzertní části časopisu Chovatel nelze 

považovat za pocházející z uznaných kontrolovaných chovů. Doporučila 

zodpovědně nárokovat při sestavování rozpočtu na následující rok finanční 

prostředky pro odbornost.  

 

Ad 7) Aktualizace Směrnice pro kontrolované chovy 

     ÚOK předložila jedinou změnu – uznávací řízení není možné celé hradit na náklady 

ÚOK. Po diskusi k tématu bylo ujednáno, že uznávací řízení zcela nových chovů se 

uskuteční na náklady ÚOK přímo u chovatelů. Delegáti dále navrhli opětovně uznávat 

stávající chovy na celostátních, speciálních či k uznávání určených výstavách, a to dle 

možnosti každého majitele kontrolovaného chovu. Uznávací řízení provede některý ze 

seznamu krajských hodnotitelů.  

 

Ad 8) Projednání návrhu rozpočtu na rok 2016 a projednání výsledků hospodaření  

            za rok 2014 a přijatá opatření 

     Předložen byl návrh rozpočtu na rok 2016 – nákladová a příjmová část. Josef Beran a 

Vladimír Kopřiva konstatovali, že metodika rozúčtování dotace MZe ČR na činnost není 

přehledná. V příjmové části rozpočtu ÚOK je podíl z této dotace pouze 80.000,- Kč, 

ostatní příjmové částky chovatelé uhradí sami (kroužky, podíl ze známek, posuzovatelé – 

vzdělávací fond, rodokmeny). Milan Kotyza uvedl, že dotace v loňském roce činila 

2.200.000, - Kč. Vysvětlil, že dopředu není jisté, jaká dotace bude přiznána, pracuje se 

pouze s odhadem rozpočtu. Milan Kudr doplnil, že i plán rozpočtu pro VH je návrh, výstup 

z VH je jiný.  

 Lubomír Kesner vznesl dotaz, jak se tato dotace dále dělí.  Byl podán návrh - příjmovou 

částku rozpočtu ÚOK navýšit o dalších 200.000,- Kč z dotace MZe ČR na činnost. Ivan 

Pavel upozornil na nutnost vytvoření jednotného klíče pro stanovení rozpočtů jednotlivých 

ÚOK. Jednáno dále bylo o vytvoření nového účtu na vzdělávání chovatelů. Nejprve 

proběhlo hlasování klubů (kvůli názoru na věc – pouze poradní stanovisko). Má se do 

rozpočtu vložit řádek „vzdělávání“ – hlasování: PRO 8, hlasování PROTI – 7, zdrželi se – 

3. Následovalo hlasování delegátů OO. Má se navýšení příjmové části rozpočtu rozdělit na 

100.000,- Kč jako příspěvek pro PCH a ŠCH a 100.000,- Kč jako příspěvek pro ZO a 

kluby – hlasování: PRO – 45. Řešeno bylo zastupování odbornosti chovatelů drůbeže při 

sestavování svazového rozpočtu. Jeden z navržených Josef Beran se účasti v komisi 

jednající společně s ÚV ČSCH vzdal. Kdo je pro, aby v této komisi odbornost chovatelů 

drůbeže zastupoval – hlasování: Vladimír Kopřiva – PRO 18, Lubomír Kesner – PRO 33, 

Ivan Pavel – PRO 34. Pracovního jednání se zúčastní Ivan Pavel, Lubomír Kesner 

(náhradník Vladimír Kopřiva). Jaroslav Bayer upozornil, že i zástupci jiných odborností 

budou chtít přidat, bude těžké sestavit vyrovnaný rozpočet.  

 

Ad 9) Diskuse 

     Josef Vilhelm vyzval k věcné a stručné diskusi.  

- Miloslav Klimek: dotazoval se, proč ve zprávě předsedy ÚOK nezazněla informace 

o práci s mládeží (na „králíkářské konferenci“ toto podrobně zaznělo), počtu 

jednání a účasti jednotlivých členů; 

- Josef Vilhelm: odpověděl, že ÚOK o veškerém dění pravidelně informuje na webu 

ČSCH a v časopise Chovatel. ÚOK zajišťuje členy zkušební komise na OMCH a 

zasadila se o to, aby drůbež MCH na CV byla vystavena v expozici společně 

s drůbeží dospělých chovatelů; 



- Jaroslav Bayer: uvedl, že ÚOK byla pro jednotnou přípravu MCH a vytvoření 

Komise pro práci s mládeží ÚV ČSCH;  

- Josef Buršík: konstatoval, že práci s mládeží má v ÚOK na starosti Tadeáš Jokiel; 

- Eliška Stejskalová: uvedla, že na OMCH v Táboře ho zastupoval Jaroslav Bayer. 

Vysvětlila, že někteří členové ÚOK chovatelů králíků jsou zároveň členy Komise 

pro práci s mládeží ÚV ČSCH, takže MCH se věnují intenzívněji;  

- Miloslav Klimek: vyžádal si opakovaně dopracování zprávy o MCH; 

- Pavel Wieder: uvedl, že králici, holubi, drůbež jsou tři pilíře svazu, odbornosti musí 

spolupracovat. Konstatoval, že se jedná o tom, aby na CV mláďat byli vystaveni i 

holubi. Výstava, která bude celostátní, musí být pořádána v odpovídajícím 

prostředí, tak jako je tomu v zahraničí. Připomněl, že svaz 75 % všech nákladů 

spotřebuje na režii; 

- Josef Beran: uvedl, že má k dispozici dvě rozdílná čísla o počtu členů svazu. 19. 8. 

2014 – ČSCH má 14 700 členů. 12. 3. 2015 – 12 329 členů; 

- Josef Vilhelm – 19. 8. 2014 – stav za rok 2013, druhý počet je stav do konce 

listopadu 2014. Od OO, které neposlaly podklady, nejsou počty členů známé - dnes 

chybí podklady z patnácti OO;  

- Milan Kotyza: vysvětlil, že z některých OO odejdou sice peníze na členské 

známky, ale bez rozpisu, jestli se jedná o známky za 290 Kč nebo za 650 Kč; 

- Jiří Soukup: uvedl, že vloni k  31. listopadu vznikla nová ZO ČSCH Vyškov – 

Nouzka a dodnes nemá členské známky, průkazky atd. 

- Josef Vilhelm: podotkl, že se zpracovává metodický pokyn, jak postupovat při 

přejmenovávání organizací na spolky; 

- Milan Kotyza: uvedl, že byl osloven Bohuslav Sobotka, aby se na společném 

jednání se zástupci Ministerstva vnitra ČR a svazů vyřešily náležitosti ohledně  

změny v registraci organizací a poplatku 6.000,- Kč za založení nové organizace; 

- Václav Brdička: konstatoval, že pokud OO písemně předem nepotvrdí účast na 

konferenci, tak delegát je jako samozvanec. Vznesl dotaz, kterých OO se toto týká. 

Poukázal na nešvar – zvířata dospělých se na výstavách přihlašují na MCH; 

- Pavel Hrubeš: na konferenci je pět delegátů z OO, které předem písemně 

nenahlásily účast: Brno, Jindřichův Hradec, Jihlava, Příbram, Prostějov; 

- Lubomír Kesner: doporučil, aby CV nepořádaly komerční subjekty, ale aby se CV 

zpět vrátily organizacím ČSCH. Dále vyjádřil nesouhlas se zřizováním 

samostatných expozicí MCH, protože to MCH poškozuje při prodeji zvířat; 

- Milan Kotyza: souhlasil s tím, že pro MCH je to velké ocenění, když uspěje mezi 

dospělými. Uvedl, že každá odbornost chce zařazení MCH jinak. Upozornil na 

nebezpečí vlivu počasí při pořádání CV venku;  

- Martin Loukota: podotkl, že se různí názory na posouzení kachen zakrslých; 

- Ivan Pavel: zrekapituloval reklamaci některých posouzení, uvedl, že u 

prošlechtěných plemen, kam patří kachny zakrslé, je rozdíl mezi známkami 

podstatně menší než u plemen neprošlechtěných; 

- Pavel Hrubeš: konstatoval, že když někdo není s posuzovatelem spokojený, tak ho 

příště nemá objednávat. Posteskl si, že na výstavách nejsou zvířata zvážená. 

Doporučuje takové výstavy neposuzovat;  

- Vladimír Kopřiva: doporučil totéž, když není zváženo, zaplatí organizace 

posuzovateli 600 Kč a cestovné a ten odjede bez posouzení. Konstatoval na 

obtížnost získání správných podkladů pro evidenci od základních organizací, optal 

se, jaké jsou směrnice pro genetické zdroje, mělo by to být na svazovém webu; 

- Josef Vilhelm: uvedl, že chovatelé nevyplňují kolonku, kolik je celkem chovatelů 

drůbeže; 

- Eliška Stejskalová: základem jsou zásady pro poskytování dotací GZ; 

- Ivan Pavel: dodal, že momentálně se projednávají metodiky pro jednotlivá plemena 

genetických zdrojů;  

- Vladimír Kopřiva: upozornil, že ÚOK vydala upřesnění Řádu pro posuzovatele 

ČSCH, toto upřesnění měla schválit konference; 



- Emanuel Matějka: uvedl, že letošní nánožní kroužky na drůbež jsou horší kvality. 

Konstatoval, že na listopadové CV byly k dispozici jen dvě pokladny a lidé stáli 

dlouhé fronty. Vyzval k pořádání svozů na výstavy.  

- Josef Vilhelm: uvedl, že VLL pořádalo svozy; 

- Milan Kudr: uvedl, že ÚOK může schvalovat prováděcí přepisy; 

- Vladimír Kopřiva: upozornil, že ÚOK neschválila úpravu, ale doplnění směrnice; 

- Ivan Pavel: vysvětlil, že dvacet let platí pro husy a krůty menší počet zvířat na 

posouzení, upřesnění Směrnice pro posuzovatele ČSCH je rekapitulací známé věci. 

Husa je jako dva normokusy, vodní drůbež je otázkou typu, musí se počkat, než se 

zvíře uklidní; 

- Josef Buršík: uvedl, že zásady pro genetické zdroje byly již schváleny; 

- Alena Polášková: konstatovala, že ve Znojmě jsou zrušené základní organizace, ale 

stále figurují na seznamu, zeptala se na veterinární a výstavní podmínky letošní 

Evropské výstavy; 

- Peter Žuffa: uvedl, že přihlášky dosud nejsou k dispozici, podané musí být do 30. 8. 

v ČSCH, 15. 9. musí být zaslané do Francie. Čeští chovatelé mají šanci, jsou 

konkurenceschopní. Dal doporučení – prodejní ceny přizpůsobit. Uvedl, že bílé 

kroužky na letošní rok jsou odlišné -  vypalované, bylo to  tak i u dřívějších 

ročníků; 

- Václav Hromek: požádal o radu s ubytováním při EV; 

- Peter Žuffa: odkázal na web: www.metz2015.fr  

                                               www.facebook.com/metz2015  

 

Ad 10) Různé 

     Tento bod probíhal současně s bodem č. 9 – Diskuse.  

 

Ad 11) Volba delegáta na mimořádnou VH a řádnou VH pro rok 2015 

     Josef Vilhelm na úvod informoval, že mimořádná VH se bude konat dne 12. 9. 2015 

v Praze a řádná VH dne 5. 12. 2015 také v Praze. Jednáno bylo o delegátech odbornosti. 

Na mimořádnou VH je navržen Ivan Pavel - hlasování: PRO 41 delegát, jako náhradník 

Miloslav Hertl – hlasování: PRO 43 delegáti. Na řádnou VH je navržen Ivan Pavel - 

hlasování: PRO 42 delegáti, jako náhradník Jaroslav Kalaš – hlasování: PRO 41 delegát. 

 

Ad 12) Usnesení 

     Znovu proběhlo hlasování ohledně úprav ke Směrnici pro kontrolované chovy. Pavel 

Hrubeš podal informaci, že odešlo celkem sedm delegátů. Kdo souhlasí s tím, aby uznávací 

řízení zcela nových kontrolovaných chovů proběhlo přímo v chovech na náklady ÚOK. 

Opětovné uznávací řízení stávajících chovů se bude konat na celostátních, speciálních nebo 

k tomu určených výstavách, výhradně prostřednictvím hodnotitele – hlasování: poradní 

hlas klubů: PRO 11, delegáti OO – PRO 42. Zpráva o mladých chovatelích bude 

dopracována a rozeslána prostřednictvím tajemnice ÚOK – hlasování: PRO 41 delegát. 

Některé další body usnesení byly upraveny či doplněny. Poté byl přednesen celý návrh 

usnesení. Kdo je pro, aby usnesení bylo přijato najednou – hlasování: PRO 41 delegát. 

 

USNESENÍ 
Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeže, 

která se konala dne 14. března 2015 v Praze: 

 

Schvaluje: 

1. Doplněný program Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeže. 

2. Volbu mandátové komise ve složení: Pavel Hrubeš, Lukáš Janečka, Josef Beran.  

3. Volbu návrhové komise ve složení: Tadeáš Jokiel, Ivan Zábrana, Miloslav Klimek. 

4. Zapisovatele: Ing. Elišku Stejskalovou.  

5. Ověřovatele zápisu: Jaroslava Kalaše, Ing. Jana Boumu, CSc., Lubomíra Kesnera. 

6. Věcné zpracování zápisu ve formě, která zápisu náleží.   

7. Aktualizaci Směrnice pro kontrolované chovy čistokrevných plemen drůbeže: 

„Uznávací řízení zcela nových kontrolovaných chovů bude provedeno přímo v 



chovech na náklady ÚOK CHD. Opětovné uznávací řízení stávajících chovů 

proběhne na celostátních, speciálních nebo k tomu určených výstavách, výhradně 

prostřednictvím hodnotitele.“ 

8. Jako delegáta na Valnou hromadu ČSCH konanou v roce 2015 Ivana Pavla 

(náhradníka Jaroslava Kalaše). Jako delegáta na mimořádnou Valnou hromadu 

ČSCH konanou v roce 2015 Ivana Pavla (náhradníka Miloslava Hertla).  

9. Revizní zprávu o revizi činnosti v roce 2014 přednesenou předsedou kontrolní 

komise odbornosti Miloslavem Hertlem. 

10. Delegování Ivana Pavla a Lubomíra Kesnera do pracovní komise ČSCH pro tvorbu 

rozpočtu (jako náhradníka Vladimíra Kopřivu). 

11. Návrh rozpočtu na rok 2016. 

 

Bere na vědomí: 
1. Zprávu o činnosti ÚOK CHD přednesenou Jaroslavem Bayerem. 

2. Kontrolu ukládacích bodů usnesení minulé Ústřední konference delegátů 

odbornosti chovatelů drůbeže přednesenou Josefem Vilhelmem. 

3. Zprávu předsedy výboru Sboru posuzovatelů drůbeže Ivana Pavla o činnosti Sboru 

posuzovatelů drůbeže. 

4. Zprávu Petera Žuffy, stálého delegáta ČSCH v EE a člena standardové komise 

drůbeže v Evropském chovatelském svazu. 

 

Ukládá: 
1. Tadeáši Jokielovi zpracování zprávy o mladých chovatelích a rozeslání na okresní 

organizace ČSCH cestou tajemnice odbornosti. 

2. ÚOK CHD projednat vyšší podíl z dotace MZe ČR na činnost ve prospěch odborné 

komise - ve výši 200.000,- Kč. 

3. ÚOK CHD požadovat po ÚV ČSCH rozúčtování dotace MZe ČR na činnost a 

stanovení klíče rozdělení dotace pro jednotlivé odbornosti. 

4. ÚOK CHD změnu termínu konání Ústřední konference delegátů odbornosti 

chovatelů drůbeže, a to na termín, kdy již budou známé výsledky hospodaření za 

uplynulý rok. 

5. ÚOK CHD pokračovat ve zřízení testovací stanice drůbeže ve SZeŠ v Čáslavi. 

 

Doporučuje: 

1. Pokračovat na vyřizování dotací pro šumavanky a české krůty.  

 

 

Ad 13) Závěr 

 Jednání zakončil v 15.45 hod. Jaroslav Bayer, poděkoval všem delegátům, kteří setrvali do 

konce jednání konference. 

 

                                                                                     Jaroslav BAYER, v. r.  

                                                                         předseda ÚOK chovatelů drůbeže 

 
 

 

 

 

Zapsala: Eliška Stejskalová 

Ověřovatelé zápisu: Ing. Jan Bouma, CSc., Jaroslav Kalaš, Lubomír Kesner 

K ověření předáno dne 17. března 2015  

Ověřování zápisu ukončeno dne 31. března 2015 

 
 

Servisní zajištění: Peter Žuffa (prezentace), Jana Korbová (občerstvení), Václav Stehlík (technické 

zabezpečení).  

Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeže se konala dne 14. března 2015 ve velké zasedací 

místnosti Sekretariátu ÚV ČSCH, Maškova 3, Praha 8-Kobylisy. Prezence: od 9.00 hod. Začátek jednání: 

10.00 hod. Konec jednání: 15.45 hod.  


